
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr XL/2022
z sesji w dniu 30 marca 2022 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęły się 30 marca 2022 r. o godz. 14:00, a zakończyły o godz. 16:58 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięto udział 15 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Robert Kudzia

7. Antoni Kufel

8. Marcin Kwiatek

9. Elżbieta Lenda

10. Alina Macher

11. Bożena Maślanka

12. Małgorzata Olma
13. Katarzyna Seneta
14. Marcin Stawinoga
15. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie XL sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Wilkowice Marcin Kwiatek otworzył XL sesję Rady Gminy Wilkowice.
Przedstawił informację o przetwarzaniu wizerunku i danych na sesji.

Powitał serdecznie wszystkich przybyłych na sesję, tj.:
Wójta Gminy Wilkowice pana Janusza Zemanka,
Radną Rady Powiatu Bielskiego panią Janinę Janicę - Piechota,

- wszystkich radnych obecnych na sali i uczestniczących w sesji w sposób zdalny,
zastępcę Wójta pana Macieja Mrówkę,
Sekretarza Gminy panią Alicję Raszka - Micherdzińską,
Skarbnika Gminy panią Aleksandrę Kastelik,

- pana Arkadiusza Dyk - informatyka, który zapewnia sprawne działanie systemu oraz
transmisji,

- panią Małgorzatę Lempart z Biura Obsługi Rady, która czuwa na protokołem z sesji.

Następnie Przewodniczący Rady odczytał listę obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził, że
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego
15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności
radnych stanowi załącznik nr l do protokołu.

Przewodniczący Rady przedstawił informację techniczną i porządkową prosząc, aby wszyscy
uczestniczący w posiedzeniu w trybie zdalnym mieli wyłączony mikrofon i uruchamiali go podczas
zabierania głosu. Zgłoszenia do dyskusji dokonujemy poprzez program e-sesja i na podstawie listy
zgłoszeń będzie prosił o zabranie głosu.
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Następnie Przewodniczący Rady zaapelował:

"Nigdy więcej wojny! To pokój, pokój musi kierować losami narodów i całej ludzkości", św. Jan Paweł
II, papież
Przypomniał, że ostatnia nasza sesja 23 lutego odbyła się jeszcze w "starym porządku" tzn.
w trwającej pandemii, ale z widoczną perspektywą łagodzenia obostrzeń z nią związanych. Był pokój.
Czwartek 24 lutego, to dzień kiedy wojska rosyjskie dokonały bezprawnego ataku na niepodległą
Ukrainę i rozpoczęły tzw. operację. My wiemy jaką! Operację zniszczenia, śmierci i cierpienia
niewinnych ludzi - największy konflikt zbrojny w Europie od czasu II wojny światowej. Nie możemy
być obojętni wobec tych działań i nie jesteśmy. Od pierwszych dni wojny Polacy udowadniają, że
potrafimy się zjednoczyć i okazać niezbędną pomoc tym, którzy jej potrzebują. Dlatego właśnie na
początku posiedzenia serdecznie podziękował wszystkim mieszkańcom Gminy Wilkowice za ich
ogromne serce i wyciągniętą dłoń do naszych sióstr i braci z Ukrainy. Wyraził wdzięczność osobom,
które koordynują wszystkie te działania, widać ile to wymaga od nich czasu i poświęcenia. Za
wszystkie dary i środki pieniężne wpłacane również na specjalnie na ten cel utworzone konto gminne
serdecznie podziękował.
Widzimy ogrom tragedii ludzi, którzy musieli zostawić wszystko i często z jednym plecakiem czy torbą
uciekali żeby ratować życie swoje i swoich dzieci. Wyraził nadzieję, że w naszej społeczności lokalnej
czują się dobrze i bezpiecznie, choć z niecierpliwością śledzą, co dzieje się u nich w domu, z ich
najbliższymi, którzy pozostali na miejscu lub walczą o wolność. Łączymy się z Narodem Ukraińskim
i mamy nadzieję, że ten okrutny czas wojny dobiegnie końca i Ukraina będzie mogła cieszyć się
wolnością i niepodległością.
"Każdy z nas, mężczyzn i kobiet naszych czasów, jest powołany, aby każdego dnia i w każdej dziedzinie
życia wnosić pokój, wyciągając rękę do brata lub siostry, którzy potrzebują słowa pocieszenia, gestu
czułości, solidarnej pomocy" -to słowa Papieża Franciszka.
Mamy świadomość, że pomoc, która jest potrzebna nie możemy traktować jak bieg sprinterski tylko
jak maraton, coś czego kresu nie jesteśmy w stanie przewidzieć. Dlatego zaapelował, aby pomagać na
ile każdy z nas może, ale przede wszystkim pomagać mądrze, sprawdzać co jest aktualnie potrzebne
żeby uniknąć sytuacji marnotrawstwa, bo okaże się, że coś nie nadaje się do użytku.

Ponadto Przewodniczący Rady stwierdził, że ostatni miesiąc to również trudne chwile dla naszej
społeczności lokalnej. Poinformował, że od ostatniej sesji uczestniczył w trzech pogrzebach: taty
naszego kolegi Marcina Stawinogi, Janiny Rosiek - dyrygent Chóru Cantica i osoby mocno zasłużonej
dla rozwoju kultury w naszej gminie, ks. Tomasza Niedzieli - wikariusza parafii w Bystrej Krakowskiej,
działającego w Caritas naszej diecezji.
Zwrócił się z prośbą do zebranych, aby poprzez minutę ciszy uczcić bliskich, którzy od nas odeszli
w ostatnich dniach oraz wszystkich poległych walczących o wolność na Ukrainie. Okażmy też naszą
jedność z narodem ukraińskim.

2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia, który stanowi załqcznik nr 2 do protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił dwa dodatkowe projekty uchwał, które były opiniowane na posiedzeniu
Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy, tj.:

l) uchwała w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Wilkowice do dokonywania zmian
w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań
związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na
terytorium tego Państwa,
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Zwrócił się do rady z prośbą o rozszerzenie porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice w dniu
30 marca 2022r. o w/w uchwałę.

Następnie poddał pod głosowanie następujący wniosek:
Głosowano wniosek w s rawie:
Wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 30 marca 2022 r., w punkcie
10- podjęcie uchwał w sprawie, o uchwałę w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Wilkowice do
dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji
zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium
tego Państwa, jako ppkt 10 m

W nikł tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za(15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Projekt w/w uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie.

2) uchwała w sprawie zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Wilkowice obywatelom
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.

Zwrócił się do rady z prośbą o rozszerzenie porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice w dniu
30 marca 2022r. o w/w uchwałę.

Następnie poddał pod głosowanie kolejny wniosek:
Głosowano wniosek w s rawie:
Wniosek o rozszerzenie porządku obrad sesji Rady Gminy Wilkowice 30 marca 2022 r., w punkcie
10- podjęcie uchwał w sprawie, o uchwałę w sprawie zakresu pomocy udzielanej przez Gminę
Wilkowice obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, jako
ppkt 10 n.

W niki losowania
Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Projekt w/w uchwały został wprowadzony do porządku obrad jednogłośnie.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
Głos zabrała radna J. J. Piechota, która poinformowała, że przesunięcie środków na utrzymanie
zieleni powiat będzie podejmował na sesji 31 marca br
Zaprosiła do zadawania pytań.
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Przewodniczący Rady M. Kwiatek zapytał, czy w starostwie powiatowym był już rozstrzygany przetarg
na remont cząstkowy dróg.
Radna Piechota odpowiedziała, że jeszcze nie. Zbierane są informacje na temat miejsc, które
wymagają naprawy. Trwa objazd.

M. Kwiatek zgłosił konieczność załatania dziur na ul. Fatata w Bystrej.
J. J. Piechota poinformowała, że zgłaszała również konieczność załatania dziur na ul. Wyzwolenia
w Wilkowicach. Odpowiedź była taka, że trwa objazd.

5. Informacja Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:
W dniu 15.03.2022 r. ogłoszono 3 postępowania przetargowe:

l) "Remont cząstkowy dróg - nawierzchni asfaltowej na terenie Gminy Wilkowice w sołectwach
Bystra, Meszna, Wilkowice". Planowany termin otwarcia to 01. 04. 2022 r. On się jednak
troszkę wydłuży. Z uwagi na specyficzną zimę remont cząstkowy będzie musiał być
realizowany w szerszym zakresie niż w roku ubiegłym. Zasygnalizował również zwyżkę ceny
masy asfaltowej przez co cena usług również wzrośnie.

2) "Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestycyjnego w trakcie realizacji zadania: Budowa
drogi wewnętrznej ul. Relaksowej w Wilkowicach". Planowany termin otwarcia to 29.03.2022
r.

3) "Budowę drogi wewnętrznej ul. Relaksowej w Wilkowicach". Do postępowania wpłynęło
5 ofert. Trwa badanie ofert.

Wszystko nam się wydłuży z uwagi na trwającą kontrolę Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Katowicach. Kolejna praca, która nas mocno obciąża, to pomoc i obsługa osób z Ukrainy.

KANALIZAUA:
Stopień zaawansowania rzeczowego na dzień 28.03.2022r.

Etap l i Etap III: zakończony: 43,8 km (kanały główne i boczne z sięgaczami)
Etap II i zadania dodatkowe: 97 % w zakresie budowy sieci wykonano: 39,5 km sieci kanalizacyjnej

O ółem Pro"ekt: w konano: 83 3 km do w konania ozostało ok. 03 km - o zbilansowaniu

wsz stkich robót dodatków ch i zamienn ch

> Zaawansowanie finansowe Projektu (ogółem wydatki zafakturowane) 87% - 72,7 min zł brutto
(z 83, 3 min -koszt całkowity Projektu).

> Przedstawiono rozliczenie okresowe wykonawcy nr 26 na kwotę 768 tyś. zł.
> Ustanawiana jest służebność posadowienia i przesyłu nowo wybudowaną kanalizacją ściekową -

w okresie międzysesyjnym zawarto: 7 aktów notarialnych.
> Wybudowano kanalizację w ul. Krętej w Bystrej i Malinowej, Kolejowej, Pszennej w Wilkowicach,

pozostały do wykonania odtworzenia dróg w tych rejonach. Można dodać również ul. Karpacką
w Bystrej.

*:* Stan podłączeń do sieci kanalizacyjnej:
Szacowana ilość podłączonych budynków do sieci kanalizacyjnej na koniec marca 2022 r. - około 1100
budynków (z planowanych, z zadaniami dodatkowymi 1695); tj. : 65%.

<* Bieżąca realizacja zadań.
Aktualnie trwają roboty na 2-ch odcinkach:
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- kanalizacja sanitarna w ul. Jesionowej w Wilkowicach - zaawansowanie 55%
- kanalizacja sanitarna w ul Karpackiej w Bystrej - zaawansowanie 90% - do wykonania odtworzenie
drogi.

Ponadto: trwa rozruch tłoczni ścieków PS-02 "Łubinowa". Pompownia została wpięta do monitoringu
pompowni AQUA i aktualnie poddawana jest próbnym testom na ściekach z rzeczywistych przyłączy.
Trwa budowa wylotu brzegowego kanalizacji deszczowej przy toczni PS-01 "Huciska".

Do wykonania w kwietniu br. pozostaje zakończenie prac na kanalizacji deszczowej w Huciskach,
zagospodarowanie terenu wokół obu tłoczni ścieków, przekroczenie potoku Zimnik i rozruch tłoczni PS-
01 "Huciska" oraz wpięcie wykonanych sieci do czynnych kanałów przy ul. Krętej w Bystrej i ulicy
Malinowej w Wilkowicach.

*> Uwagi i uwarunkowania:
Termin realizacji całego Projektu -wg Umowy o dof. : 31. 12. 2022r. niezagrożony
Termin uzyskania efektu ekologicznego -wg Umowy o dof. : 31. 12. 2023r. - niezagrożony.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE:
Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice w zachodniej części
gminy, obejmującego część terenu Parku Krajobrazowego Beskidu Śląskiego w miejscowości Bystra
(obręby ewidencyjne Bystra Krakowska, Bystra Śląska) uzyskał pozytywne uzgodnienie i opinię od
RDOŚ w zeszłym tygodniu. Planowane wyłożenie projektu do publicznego wglądu od 19 kwietnia
2022 r.

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Wilkowice - etap
projektowania. Zmiany w prawie mogą wyprzedzić nasze studium.

W naszej gazetce gminnej na pierwszej stronie jest nowa rubryka na temat tego, co się dzieje w naszej
gminie (prace projektowe i budowlane) - to cenne źródło informacji dla naszych mieszkańców.
W naszej gminie bardzo dużo się dzieje. Poleca również artykuł - podsumowanie roku 2021, gdzie
omawiane są inwestycje realizowane w roku 2021 r. Przedstawia również sytuacje naszego budżetu.
Warto się z tym zapytać.

6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym obejmującą okres od
23. 02. 2022-30. 03. 2022:

l) 26 lutego - Walne Zebranie OSP Wilkowice - w imieniu Rady uczestniczył radny Marcin
Stawinoga,

2) l marca - Rada Sołecka w Bystrej,
3) 4-5 marca - Śląskie Forum Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów,
4) 7 marca - pogrzeb taty radnego Marcina Stawinogi,
5) 16 marca - spotkanie z mieszkańcami dot. ul. Kowalskiej,
6) 17 marca - pogrzeb śp. Janiny Rosiek,
7) 22 marca - zebranie Stowarzyszenia Rozwoju Mesznej - w imieniu Rady wiceprzewodniczący

MirosławGoliszewski,

8) 23 marca - zebranie Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Bystra "Bystrzańska Inicjatywa",
9) 25 marca - pogrzeb ks. Tomasza Niedzieli - wikariusza w Bystrej Krakowskiej.

7. Sprawozdanie z działalności GKRPA - informacja za 2021 r. (działania podejmowane na rzecz
młodzieży, na rzecz imprez środowiskowych, inne koszty bieżące Komisji).
Zastępca Wójta M. Mrówka przedstawił w/w sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 3 do
protokoiu.
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Przewodniczący Rady podziękował za sprawozdanie i podejmowane działania w tym zakresie.
Doceniamy pracę tej komisji.

8. Informacja Przewodniczących Komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Przewodniczący przedstawili informację o wnioskach.

- Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący Krzysztof Krajewski poinformował, że
komisja nie wypracowała żadnych wniosków. Zajęła się pracą nad czterema petycjami. Szczegóły będą
przedstawione w kolejnych punktach porządku obrad.

- Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - wniosek komisji przedstawił zastępca
przewodniczącego komisji M. Stawinoga. Komisja wnioskuje do Rady Gminy o nadanie Honorowego
Obywatelstwa Gminy Wilkowice dla Pani Barbary Adamiec.

- Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca Alina Macher
poinformowała, że komisja wniosków na ostatnim posiedzeniu nie wypracowała.

- Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska przewodnicząca - Bożena Maślanka
poinformowała, że komisja wniosków na ostatnim posiedzeniu nie wypracowała.

- Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca Katarzyna Seneta
poinformowała, że komisja wniosków na ostatnim posiedzeniu nie wypracowała.
- Komisja Rewizyjna - przewodnicząca Elżbieta Lenda poinformowała, że od ostatniej sesji komisja
miała dwa posiedzenia - 28 lutego i 21 marca. Posiedzenia komisji poprzedzone są kontrolami.
Aktualnie odbyły się kontrole wybranych przetargów i inwestycji za 2021 r. oraz wydatkowania
przyznanych dotacji na 2021 r. przez wybrane stowarzyszenia i organizacje.
Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag po zapoznaniu się z wynikami kontroli.

9. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Przewodniczący Rady poinformował, że 21 marca br. radna A. Macher złożyła interpelację w sprawie
przebudowy ul. Wiśniowej i Ornej w Bystrej.
Pismem z dnia 29 marca br. otrzymała odpowiedź, którą Przewodniczący Rady przedstawił.
Dodał, że szczegółowa treść interpelacji i zapytań znajduje się na BIP-ie.

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę.
Po zakończeniu przerwy obrady kontynuowano.

10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały nr IX/71/2015 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 maja 2015 r. w sprawie zasad
udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego, tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli

zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach, a także odpowiednio w zespołach
prowadzonych przez Gminę Wilkowice oraz ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru

godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych niektórych nauczycieli,

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.
Jednogłośną rekomendację przedstawił Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych
A. Kufel.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr IX/71/2015 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 maja 2015 r. w sprawie zasad
udzielania i rozmiaru zniżek obowiązkowego, tygodniowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli
zajmujących stanowiska kierownicze w przedszkolach, szkołach, a także odpowiednio w zespołach
prowadzonych przez Gminę Wilkowice oraz ustalenia tygodniowego, obowiązkowego wymiaru
godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych niektórych nauczycieli,
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W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
NIEOBECNI (l)
Małgorzata Olma

Uchwale nadano nr XL/379/2022

b) zmiany załącznika do uchwały Nr XVIII/175/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 maja 2020 r.
w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym uczniom, form i
zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w tych sprawach w związku z realizacją "Lokalnego

programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Wilkowice",

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.
Przypomniał, że jedna z mieszkanek gminy wnioskowała o weryfikację zasad przyznawania
stypendiów, dlatego też pojawił się taki projekt uchwały.
Przewodniczący omówił szczegółowo zakres proponowanych zmian wynikający z w/w uchwały.
Jednogłośną rekomendację przedstawił Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych
A. Kufel.
Jednogłośną rekomendację przedstawiła również Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki, Zdrowia
i Promocji Gminy A. Macher

Przewodniczący Rady zaapelował o ujenolicenie we wszystkich uchwałach podstawy prawnej
w zakresie tekstu jednolitego uchwały o samorządzie gminnym - t. j. Dz. U. z 2022 r. póz. 559 ze
zmianami.

Głosowano w s rawie:

zmiany zatącznika do uchwały Nr XVI 11/175/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 27 maja 2020 r.
w sprawie określenia szczegółowych warunków udzielania pomocy uzdolnionym uczniom, form
i zakresu tej pomocy oraz trybu postępowania w tych sprawach w związku z realizacją "Lokalnego
programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży w Gminie Wilkowice",

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za(15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/380/2022

c) nadania Tytułu "Honorowy Obywatel Gminy Wilkowice",

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Wniosek był analizowany na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych.
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Jednogłośną rekomendację przedstawił Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych
A. Kufel.

Głosowa no w s rawie:

nadania Tytułu "Honorowy Obywatel Gminy Wilkowice",.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/381/2022.

d) przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy
Wilkowice" oraz przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu,

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.
Przypomniał, że ta sprawa dłuższy czas się u nas pojawia. Temat był już podejmowany przez radę.
W związku z rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewody Śląskiego AQUA projekt regulaminu poprawiła
i przekazała radzie ponownie do przyjęcia.
Przewodniczący przypomniał tryb pracy nad tym dokumentem wynikający z ustawy o zbiorowym
zaopatrzeniu u zbiorowym odprowadzaniu ścieków.

Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska
B. Maślanka.

Głosowano w s rawie:

przyjęcia projektu "Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie gminy
Wilkowice" oraz przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna Seneta,
Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek
Wstrzymuję się (l)
Elżbieta Lenda

Uchwale nadano nr XL/382/2022

e) przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Wilkowice na rok 2022,

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.
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Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska
B. Maślanka.
Głosowano w s rawie:

przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie Gminy Wilkowice na rok 2022,

W niki łosowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za(15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/383/2022

f) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Wilkowice na lata 2022-2025,

Przewodniczący przedstawił projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem.
Zaproponował ujednolicenie podstawy prawnej (w zakresie tekstu jednolitego) zawartej w uchwale
oraz w treści programu. Zmiana w powyższym zakresie nie dotyczy merytoryki.

Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki, Zdrowia
i Promocji Gminy A. Macher.

Głosowano w s rawie:
uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
Przeciwdziałania Narkomanii Gminy Wilkowice na lata 2022-2025,

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr KL/384/2022

g) rozpatrzenia petycji z dnia 09 stycznia 2022 r.,

Przewodniczący zasygnalizował zmianę w uzasadnieniu do w/w uchwały zapisu dotyczącego pozycji
ustawy o petycjach.
Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko w sprawie, wypracowane
przez w/w komisję. Komisja jednogłośnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie tej uchwały.

Przewodniczący przypomniał, że radni otrzymali wszystkie petycje wraz z opiniami prawnymi.
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Głosowano w s rawie:

rozpatrzenia petycji z dnia 09 stycznia 2022 r.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr Xl7385/2022

h) przekazania petycji według właściwości,

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Petycja ogólnopolska dotyczy budowy trzech
hoteli apartamentowych w Bystrej.

Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko w sprawie, wypracowane
przez w/w komisję. Komisja jednogłośnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie tej uchwały.

Głosowano w s rawie:

przekazania petycji według właściwości,

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/386/2022

i) przekazania petycji według właściwości,

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Petycja dotyczy udzielenia wyjaśnień w sprawie
budowy trzech hoteli apartamentowych w Bystrej.
Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko w sprawie, wypracowane
przez w/w komisję. Komisja jednogłośnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie tej uchwały.

Głosowano w s rawie:

przekazania petycji według właściwości,

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
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Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/387/2022

j) przekazania petycji według właściwości,

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Petycja dotyczy ulicy Kowalskiej w Bystrej.
Przewodniczący Komisji Skarg Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko w sprawie, wypracowane
przez w/w komisję. Komisja jednogłośnie rekomenduje Radzie Gminy podjęcie tej uchwały.

Głosowano w s rawie:

przekazania petycji według właściwości,

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/388/2022

k) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 rok,

Projekt uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Zmian dokonujemy po stronie dochodów bieżących
i wydatków bieżących. Nie ma zmian, w okresie pomiędzy komisją budżetową a sesją. Następnie
omówiła szczegółowo zakres proponowanych zmian.
Zarówno dochody jak i wydatki bieżące wzrastają nam o 101.886,00 zł.
Zaproponowane zmiany spowoduję, że:
Plan dochodów wyniesie - 69. 918. 865, 61 złotych,
Plan wydatków wyniesie - 98. 907. 684,34 złotych,
Zaproponowane zmiany powodują równocześnie konieczność zmian w trzech załącznikach - zał. nr l
plan dochodów, zał. nr 2 plan wydatków oraz zał. nr 3 zestawienie dotacji planowanych do udzielenia
z budżetu gminy.

Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
K. Seneta.

Przewodniczący Rady poinformował, że w projekcie w/w uchwały są środki w wys. 10.000 zł (na
specjalnym koncie) z przeznaczeniem na pomoc osobom z Ukrainy.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2022 rok,

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O
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W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/389/2022

l) wprowadzenia zmian do WPF na lata 2022-2035

Projekt w/w uchwały omówiła P. Skarbnik. Wys. dochodów i wydatków dostosowano do kwot
zwartych w zmianach w budżecie w roku 2022. W pozostałych latach nie dokonujemy żadnych zmian,
jak również nie dokonujemy zmian na przedsięwzięciach.

Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
K. Seneta.

Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do WPF na lata 2022-2035.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/390/2022

m) upoważnienia Wójta Gminy Wilkowice do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz
wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa

Przewodniczący przeszedł do rozpatrywania dodatkowej uchwały, która została wprowadzona do
porządku obrad. Przedstawił projekt w/w uchwały w tej sprawie wraz z uzasadnieniem.
P. Skarbnik wyjaśniła, że aby Wójt mógł wprowadzać środki z funduszu pomocowego, jakie będą
wypływały do urzędu, aby za każdym razem nie zwoływać sesji, proponuje się podjęcie w/w uchwały.
Po jej podjęciu Wójt Gminy będzie miał upoważnienie do wprowadzenia tych środków do budżetu
(nie są to dotacje tylko fundusz pomocowy).

Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
K. Seneta.

Głosowano w s rawie:

upoważnienia Wójta Gminy Wilkowice do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz
wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.
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W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/391/2022

n) zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Wilkowice obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem
zbrojnym na terytorium tego państwa.

Projekt w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.

Jednogłośną rekomendację przedstawiła Przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy
K. Seneta.

Głosowano w s rawie:

zakresu pomocy udzielanej przez Gminę Wilkowice obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem
zbrojnym na terytorium tego państwa.

W niki tasowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

Uchwale nadano nr XL/392/2022

11. Wypracowanie stanowiska w sprawie kontynuacji lub niewyrażenia zgody na wyodrębnienie
funduszu sołeckiego na rok 2023.
Głos zabrał Wójt stwierdzając, że wiemy, jaka jest sytuacja gminy. Mamy negatywną opinię
Regionalnej Izby Obrachunkowej o Wieloletniej Prognozie Finansowej, w związku z tym od dłuższego
czasu szukamy różnych oszczędności. Dlatego Wójt zaproponował, aby w tym roku (przez dwa lata)
nie wydzielać tego funduszu. Po rozmowach, jakie zostały przeprowadzone z sołtysami i radnymi
okazało się, że nie wydzielanie funduszu spowoduje brak potrzeby istnienia Rady Sołeckiej a sam
sołtys będzie miał ograniczone możliwości realizowania czegokolwiek.
Dodał, że w ramach środków Funduszu Sołeckiego są robione pewne rzeczy z którymi się zgadza, ale
są też robione takie rzeczy, które nie do końca są potrzebne.
Ostatecznie jednak Wójt stwierdził, że powinniśmy ten fundusz wyodrębnić natomiast będziemy się
zastanawiać, na najbliższych komisjach, nad wysokością tego odpisu.

K. Seneta poinformowała, że na komisji budżetowej dyskutowano o tej sprawie. Radni jednogłośnie
wypowiedzieli się za wyodrębnieniem funduszu, co w konsekwencji oznacza kontynuację
wcześniejszej uchwały w tym zakresie.
Stanowisko w sprawie wysokości odpisu odłożono do czerwca, kiedy to mamy termin na ostateczne
podjęcie uchwały w tej sprawie.
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P. Sekretarz prześle prezentację w sprawie Funduszu Sołeckiego, aby każdy mógł sobie przypomnieć
zasady jego funkcjonowania. Do dyskusji wrócimy w czerwcu.

P. Seneta przedstawiła jednogłośną rekomendację Komisji Budżetu, Strategii
wyodrębnianiem Funduszu Sołeckiego.

Rozwoju Gminy za

Przewodniczący Rady stwierdził, że nasze społeczności lokalne mają wpływ na to, co się dzieje. Może
zasadnym byłoby przeprowadzenie rozmów z sołtysami i Radami Sołeckimi i wskazanie im kierunku
czym powinni się zająć w ramach Funduszu Sołeckiego.

Wójt stwierdził, że to nie jest tak, że środki funduszu są źle wydatkowane. One są poprawnie
wydatkowane. Ten fundusz powinien przypominać jednak bardziej fundusz obywatelski. Chodzi o to,
że ten fundusz powinien być wydatkowany na drobne rzeczy, które wpływają pozytywnie na
organizację i upiększenie sołectwa.

12. Przyjęcie protokołu z sesji XXXIX/2022.
Protokół został udostępniony radnym w programie e-sesja, każdy mógł się z nim zapoznać.
Do protokołu uwag nie wniesiono.

Głosowano w s rawie:

Przyjęcie protokołu z sesji XXXIX/2022.

W niki losowania

Za: 15, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: O

W niki imienne:

Za (15)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Robert Kudzia,
Antoni Kufel, Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma,
Katarzyna Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

13. Wolne wnioski, komunikaty.
Przewodniczący przedstawił korespondencję w sprawie:

- uchwała Rady Gminy Łazy w sprawie apelu dotyczącego zapewnienia jednostkom samorządu
terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio do przypadających im zadań oraz
uchwała w sprawie apelu o rozważenie zasadności proponowanych zmian w prawie oświatowym
(pismo z dnia 03 marca 2022 r. ) - zał. nr 4 i 5 do protokołu.
Przewodniczący Rady M. Kwiatek zwrócił się z prośbą, aby komisje wypowiedziały się w kwestii
podjęcia przez nasz samorząd takich uchwał,

- uchwała Rady Gminy Miedźna z 22 lutego 2022 r. w sprawie podjęcia apelu dotyczącego
zapewnienia jednostkom samorządu terytorialnego udziału w dochodach publicznych odpowiednio
do przypadających im zadań (pismo z 9 marca 2022 r. ) - zat. nr 6 do protokołu.

- pismo ze Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach w którym dotychczasowy dyrektor
Wydziału Nadzoru Prawnego p. Krzysztof Nowak dziękuje za dotychczasową współpracę oraz
informuje, że został powołany przez Prezydenta RP w dniu 8 marca 2022 r. na sędziego
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Gliwicach z dniem 20 marca 2022 r., w związku z czym
przestaje pracować na stanowisku Dyrektora Wydziału Nadzoru Prawnego Śląskiego Urzędu
Wojewódzkiego w Katowicach (pismo z 15 marca 2022 r. ).
Przewodniczący Rady M. Kwiatek wyraził wdzięczność za czuwanie nad merytoryką i prawidłowością
zapisów w uchwale.
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- pismo informujące o porozumieniu pomiędzy klubami GLKS Wilkowice oraz KS Bystra w zakresie
organizacji szkolenia w dyscyplinie piłka nożna na terenie Gminy Wilkowice (pismo z 16 marca
2022 r. ) W biurze rady jest dostępne porozumienie w sprawie z którym można się zapoznać.

- Starosta, na ręce Wójta Gminy Wilkowice, przekazał pismo zarządu powiatu przemyskiego
o wsparcie finansowe na rzecz pomocy uchodźcom z Ukrainy,

- pismo Stowarzyszenia "Razem dla Wilkowic" z prośbą o nadanie nazwy rondu leżącemu w ciągu
ul. Wyzwolenia w Wilkowicach - pierwsze od strony urzędu (pismo z 10 marca 2022 r. ). Przed
podjęciem działań należy rozstrzygnąć sprawy własnościowe. Wójt wystosował w tej sprawie pismo
do Starosty Bielskiego.

Radna E. Lenda zabrała głos na prośbę mieszkańca, który otrzymał opłatę z AQUA S. A. za
ścieki i doszukał się w niej opłaty abonamentowej od urządzenia pomiarowego. Radna zapytała,
z czego wynika ta opłata, czym ona jest uzasadniona? Spółka wodociągowa przekazuje informacje
o zużyciu wody do AQUA i my tę opłatę abonamentową ponosimy.
Wójt stwierdził, że nie odpowie precyzyjnie, jaka to jest opłata i jaki ma charakter. Jest to opłata
słała. Wszystkie urządzenia mają opłaty stałe. Zapewnił, że temat rozpozna i wówczas się
ustosunkuje.
E. Lenda zaaoelowała. abv to sorawdzić. Wyiaśniła, że z powodu powyższych wątpliwości wstrzymała

się od głosu przy głosowaniu w pkt 10 porządku obrad nad regulaminem dostarczania wody
i odprowadzania ścieków.

A. Macher nawiązała do wypowiedzi Przewodniczącego Rady, który dziękował mieszkańcom
naszej gminy za pomoc osobom z Ukrainy.
Złożyła podziękowania Wójtowi i pracownikom za szybką reakcję na tę trudną sytuację, za dodatkową
wzmożoną pracę urzędników, którzy często pracują na zasadach wolontariatu po godzinach pracy,
angażują się w zbiórki rzeczowe i finansowe. Jest zbudowana taką sytuacją. Mamy na swoim terenie
dużo uchodźców wojennych, w skali regionu chyba najwięcej, mamy dużo dzieci. To jest takie
prawdziwe zaopiekowanie się.
Podziękowała Wójtowi, współpracownikom i jednostkom organizacyjnym, które pomocy udzielają
dodając, że jest to piękna postawa.

Wójt poinformował, że na terenie naszej gminy przebywa obecnie ok. 480 uchodźców. Są to głównie
kobiety z dziećmi. Mężczyzn jest kilku.
Dzieci te wchodzą w nasz system szkolnictwa w szkołach i przedszkolach.
Odbyło się dzisiaj spotkanie z dyrektorami. Nasze dzieci gromadzą się przy nowych kolegach
i koleżankach. W zasadzie są to pozytywne relacje. Szkoła przejęła funkcję społeczną.
W całym systemie oświaty mamy 116 dzieci. Część dzieci uczy się też zdalnie.
Te dzieci wchodzą również w nasze kluby sportowe, wnoszą dużo ciepła, czegoś nowego.
Podziękował trenerom, nauczycielom, dyrektorom, mieszkańcom, którzy niesamowicie zadziałali.
Organizujemy kilka miejsc, gdzie te osoby przebywają, pomagamy mieszkaniom, którzy przyjęli ich
pod swój dach. Nic nie jest problem. Dla nas to wspaniały czas. Niech ten czas trwa. Będziemy robić
wszystko, aby spory, jakie się pojawią niwelować.
Dodał, że 3, 6% populacji naszej gminy stanowią osoby z Ukrainy. Wszystkim zaangażowanym w tę
pomoc Wójt podziękował.
Na dzień wczorajszy wystawiliśmy już 328 nr PESEL. Każda osoba dostaje również dostęp do e-PUAP,
aby mogła złożyć wniosek o świadczenia socjalne.
Nasza sprawność działania odbija się szerokim echem. Oprócz naszych mieszkańców obsługujemy
również osoby z innych gmin.

Wójt stwierdził, że jest bardzo dumny z podpisanego porozumienia pomiędzy GLKS Wilkowice i KS
Bystra. Po podpisaniu porozumienia bardzo fajnie i ciekawie może nam się ten sport układać. To jest
wielki sukces tych klubów. Połączenie klubów daje nam duży potencjał w skali powiatowej.
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Wójt odniósł się do tematu ul. Kowalskiej w Bystrej. Mieszkańcy na początku bardzo chcieli budowy
tej drogi. Na ogłoszonych otwartych konsultacjach zgłosiło się mieszkańcy 10 nieruchomości - Wójt
przedstawił szczegółową informację w tej sprawie. Większość uwag zgłoszonych przez mieszkańców
bierzemy pod uwagę głównie w części. Jeżeli przyjmiemy wszystkie uwagi, to nie uda nam się tej
drogi zrobić. 4 opinie są całkowite negatywnie, to jest znak, żeby jednak tę drogę budować.
Ta sytuacja pokazuje nam jednak, że trzeba przemyśleć jak powinniśmy inne drogi projektować.
Ludzie, którzy popierają budowę, teraz się wycofują.
Na każdej inwestycji, którą realizujemy mamy sprzeciwy mieszkańców. Zawsze jest ktoś na "nie".
Będziemy musieli zmienić strategię przy planowanych remontach. Prace geodezyjne dużo kosztują.
Albo jest zgoda na "zabranie płotów", albo nie realizujemy inwestycji.
My działamy na polepszenie jakości drogi. Czasem jest to kosztem jakieś posesji. Staramy się
minimalnie wpływać na własności prywatne.
Kolejny przykład to cmentarz w Wilkowicach. Określono to miejsce pod względem geologicznym.
Rozmawiamy z właścicielami gruntów i większość osób się zgadza i podpisują z nami dokumentami.
Działki zostały wycenione rozsądnie. Niestety nie wszyscy to rozumieją i nie wszyscy zgadzają się na
sprzedaż.

Radny M. Stawinoga nawiązał do podjętej uchwały w sprawie petycji dotyczącej
apartamentowców w Bystrej. Deweloper w swoim ogłoszeniu dla inwestorów informuje, że
w nowym studium i planie zagospodarowania przestrzennego grunty z usługowo - turystycznych
będą zamienione na mieszkaniowe. Zapytał, jakie są zamierzenia co do planów i studium?
Wójt stwierdził, że to rada gminy uchwala plan. Teraz jesteśmy na etapie opracowania studium, nie
mamy map, które obrazują pewien stan rzeczy. Dodał, że Wójt nie może zabronić inwestorowi mówić
takich rzeczy.
Zaznaczył, że to rada decyduje o przyjęciu studium i planu zagospodarowania przestrzennego,
podobnie zmian.

Przewodniczący Rady nawiązał do udziału w forum przewodnicząq/ch. Wiele może się zmienić
w zakresie studium. Będzie plan ogólny i inne dokumenty dotyczące planowania przestrzennego.
Pytanie jak ma się to do rozpoczętej wcześniej procedury. Tego nikt nie wie.

Przewodniczący Rady przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych w terminie do
30 kwietnia br. Zaapelował, aby nie robić tego na ostatnią chwilę.
Przywołał sukcesy naszych sportowców, mieszkańców -Jana Habdasa w skokach, naszych biegaczek
w sztafecie - 3 miejsce na Mistrzostwa Polski Juniorów o których należy wspomnieć. Zaproponował,
aby w gazetce gminnej pochwalić się tymi sukcesami.

Następnie Przewodniczący Rady złożył życzenia świąteczne dla wszystkich mieszkańców. Wójta,
pracowników i radnych. Do życzeń przyłączył się również Wójt Gminy Wilkowice.

14. Zakończenie.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zakończył XL sesję Rady Gminy Wilkowic

Przewodniczący

Rady Gminy Wilkowice

Przygotował(a): Małgorzata Lempart

^^
Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pl

PRZEWODNICZĄCY^PY
^u C^^^- ̂  ie ^

^tótek

str. 16


